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Otvorený list pre pani ministerku kultúry Slovenskej republiky Martinu Šimkovičovú

Vážená pani ministerka,

nadväzujeme na naše posledné krátke stretnutie v Slovenskej národnej galérie, ktoré ste mali s nami,
riaditeľkami úsekov SNG. Touto cestou sa na Vás obraciame s prosbou a žiadosťou o zmenu,
vypočutie a sľúbený dialóg. Od odvolania dlhoročnej štatutárky počúvame, ako ministerstvu na
národnej galérii záleží, ako sa má rozvíjať, otvárať svetu a všetkým ľuďom – čo sa nám donedávna aj
darilo.

Povereným riaditeľom sa stal pán Bittner, nasledoval ho pán Timko a aktuálne pán Niňaj. Ani jeden z
nich nemá kvalifikačné odborné a bohužiaľ ani osobnostné predpoklady na riadenie erbovej kultúrnej
inštitúcie. Pán Bittner začal v mene ministerstva riešiť novú organizačnú štruktúru so zmenami, ktoré
budú mať deštruktívny dopad na celú inštitúciu. V rovnakom režime pokračoval pán Timko, ktorý tieto
zmeny doplnil o ďalšie pozície bez relevantného zdôvodnenia. Vo chvíli, keď začal Timko byrokraticky
zaťažovať zamestnancov nezmyselnými príkazmi, už aj tak napätá situácia eskalovala.

Minulý týždeň sme sa obrátili na Vás a veľmi sme ocenili Vaše osobné ubezpečenie, že máte vôľu
situáciu riešiť a že cítite zlú atmosféru. Vyjadrili ste sa, že od ďalšieho mesiaca dáte do vedenia našej
inštitúcie odborníčku, ktorá situáciu upokojí. Výsledkom je, že dnes prevzal pozíciu štatutárneho
orgánu Mgr. Jaroslav Niňaj. Naše prvé stretnutie s ním bolo v rozpore s Vašimi ubezpečeniami – bolo
plné zastrašovania, vyhrážok a vyšetrovania. Používal slová ako „pokojne dajte výpovede“, „holubník“,
„posvietim si na vás“. Takáto komunikácia hneď na prvom stretnutí nás presvedčila o tom, že toto nie
je riešenie, ktoré situáciu upokojí.

Naďalej veríme, že ste svoje slová mysleli úprimne. Pod vedením pána Niňaja nevieme ďalej
vykonávať svoju prácu. Už viac nevidíme zmysel opätovne vysvetlovať elementárne veci o fungovaní
štátnej inštitúcie a dodržiavaní zákonov. Na galérii nám naozaj záleží, viaceré z nás ju pomáhali
budovať mnoho rokov. Výsledkom bol profesionálny tím ľudí, kvalifikovaných odborníkov, nadšených
pre svoju prácu. Napätie graduje v celej inštitúcii, všetci zamestnanci sú demotivovaní, cítia
nestabilitu, sklamanie a znechutenie. Ako vedúce zamestnankyne už viac nedokážeme v takýchto
podmienkach niesť zodpovednosť za chod erbovej inštitúcie a sme nútené budúci týždeň podať
výpovede.

S úctou,

v abecednom poradí:

Mária Bohumelová (riaditeľka Úseku správy zbierok a fondov)
Bohdana Hromádková (riaditeľka Úseku marketingu a komunikácie)
Gabriela Hamalová (riaditeľka Úseku finančných operácií a infraštruktúry)
Monika Kazimírová (riaditeľka Úseku správy budov)
Ľubica Orechovská (riaditeľka Úseku expozícií a výstavnej produkcie)


